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PROTOKÓŁ nr VIII/2011  
obrad Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytych w dniu 30 marca 2011 r. w godzinach 1000 – 1330  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej Chuchnowski –Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 
Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w Suwałkach VI kadencji 
w obradach uczestniczyło 23 radnych, w związku z czym istniało wymagane 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na sali obrad obecnych było ok. 100 osób. 
 
Radni obecni: 

1. Andrzej Paweł Chuchnowski,  
2. Zbigniew Roman De – Mezer,  
3. Grzegorz Gorlo,  
4. Dorota Jabłońska,  
5. Adam Kacprzyk,  
6. Józef Dariusz Kimera,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Janusz Aleksander Krzesicki,  
9. Stanisław Kulikowski,  

10. Włodzimierz  Marczewski,  
11. Adam Ołowniuk,  
12. Krzysztof Ołowniuk,  
13. Leszek Perkowski,  
14. Zdzisław Przełomiec,  
15. Anna Ruszewska,  
16. Agnieszka Dorota Rzatkowska,  
17. Stanisław Sieczkowski,  
18. Jadwiga Mariola Szczypiń,  
19. Sławomir Jan Szeszko,  
20. BoŜena Topczyłko,  
21. Krzysztof Tumialis,  
22. Andrzej Turowski,  
23. Tadeusz Franciszek Zamaro.  

 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 



 2

W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałki, zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnik i 
Sekretarz Miasta, naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, 
kierownicy inspekcji, policji i straŜy, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 
jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  
– listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
 
Andrzej Chuchnowski przekazał informację, iŜ w związku z artykułem, który 
ukazał się w numerze „Gazety Współczesnej” dnia poprzedniego 
zatytułowanym „Albo zarząd, albo rada”, poprosił wymienionych w artykule 
radnych oraz radnych pełniących funkcje w organach wykonawczych 
stowarzyszeń, fundacji, klubów o przedłoŜenie do 6 kwietnia br., do Biura Rady 
Miejskiej, aktualnych statutów wymienionych organizacji, w których radni 
prowadzą działalność. Ponadto w stosownym oświadczeniu naleŜało podać 
informację o zajmowanej w organizacji funkcji i okresie jej pełnienia oraz 
wskazać miejsce prowadzonej działalności. Wymienione dokumenty niezbędne 
będą do wyjaśnienia zaistniałych wątpliwości, a w przypadku naruszenia przez 
radnego art. 24 f ustawy o samorządzie gminnym, wszczęcia postępowania 
wynikającego z art. 190 ustawy ordynacja wyborcza do rad gmin, powiatów  
i sejmików województw.  
 
Ad pkt 1. 
Otwarcie obrad. 
 

Andrzej Chuchnowski otwierając VIII obrady powitał Czesława Renkiewicza –
Prezydenta Miasta Suwałk, Marka Buczyńskiego oraz Łukasza Kurzynę – 
zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Adama Karczewskiego – Sekretarza 
Miasta i Wiesława Stelmacha Skarbnika Miasta, przybyłych gości  
oraz internautów.  
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
Porządek radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Radni  
nie wnieśli uwag, w związku z powyŜszym został przyjęty następujący porządek  
VIII obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  
2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołów nr VI/2011 oraz VII/2011 obrad Rady Miejskiej  

w Suwałkach.  
4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał  

Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 23 lutego 2011 r.  
5. Przyjęcie Informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie miasta 

Suwałk za 2010 rok .  
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6. Przyjęcie Informacji o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego na obszarze 
miasta i powiatu suwalskiego za 2010 r.  

7. Przyjęcie Sprawozdania z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 
Narkomanii w Suwałkach za 2010 rok.  

8. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Suwałkach za rok 2010 r. oraz przedstawienie potrzeb  
w zakresie pomocy społecznej na rok 2011.  

9. Przyjęcie Informacji z realizacji Programu Rozwoju Kultury Miasta 
Suwałki na lata 2005 – 2010.   

10.  Przyjęcie Informacji z konsultacji społecznych przeprowadzonych  
w związku z konkursem na zagospodarowanie przestrzeni publicznej jaką 
jest Plac Marii Konopnickiej w Suwałkach.  

11. Interpelacje i zapytania radnych.  
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „ZasłuŜony  

dla Miasta Suwałk”.  
13. Przyjęcie Sprawozdania z realizacji zadań określonych w „Programie 

działań oświatowych w Mieście Suwałki do 2010 roku”.  
14. Przyjęcie Informacji z konsultacji społecznych dotyczących zamiaru 

podjęcia uchwały przez Radę Miejską w Suwałkach, w sprawie przyjęcia 
Strategii Oświaty Miasta Suwałk do 2015 roku.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Oświaty 
Miasta Suwałk do 2015 roku.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia 
udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto Suwałki.  

17. Przyjęcie Informacji z konsultacji społecznych dotyczących zamiaru 
podjęcia uchwał przez Radę Miejską w Suwałkach, w sprawach: określenia 
warunków i trybu finansowania rozwoju sportu w Mieście Suwałki; 
określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju  
i wysokości stypendiów sportowych, nagród i wyróŜnień w Mieście 
Suwałki.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu 
finansowania rozwoju sportu w Mieście Suwałki.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad, trybu 
przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów 
sportowych oraz nagród i wyróŜnień w Mieście Suwałki.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wezwania Rady Miejskiej  
w Suwałkach do usunięcia naruszenia interesu prawnego.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki 
realizowanych w 2011 r. ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych.  
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22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia prowadzenia 
Powiatowi Suwalskiemu zadania publicznego w zakresie zapewniania 
mieszkańcom Miasta Suwałki całodobowego lub dziennego pobytu  
w Ośrodku Wsparcia dla Osób z Zaburzeniami Psychicznymi w Lipniaku.  

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia zadania z zakresu 
administracji rządowej polegającego na realizacji projektu „Razem 
Skuteczniej”.  

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia konkursu  
na stanowisko dyrektora Biblioteki Publicznej im. Marii Konopnickiej  
w Suwałkach.  

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przystąpienia Gminy 
Miasta Suwałki do kontynuacji projektu pod nazwą „Platforma Współpracy 
– EGO SA” na lata 2011 – 2013.  

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy 
sprzedaŜy lokali mieszkalnych z zasobów mienia gminnego Miasta 
Suwałk.  

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyodrębnienia funduszu 
sołeckiego.  

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/5/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 6 grudnia 2010 r. w sprawie 
wynagrodzenia Prezydenta Miasta Suwałk.  

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2011 – 2025.  

30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2011 r.  

31. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
32. Wnioski i oświadczenia radnych.  
33. Zamknięcie obrad.   
 

 
Ad pkt. 3 
Przyjęcie protokołów nr VI/2011 oraz VII/2011 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu 
Miasta Suwałk protokoły VI i VII obrad zostały sporządzone i wyłoŜone  
do wglądu radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać 
poprawki lub uzupełnienia do protokołów nie później niŜ w dniu 
poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołów,  
czyli w dniu 29 marca 2011 r. W wymienionym terminie do treści protokołu 
radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokoły nr VI/2011  
i nr VII/2011 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach zostały przyjęte.  
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Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 23 lutego 2011 roku 
– załącznik nr 6 do protokołu.    

Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja o pracy 
Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia  
23 lutego 2011 r. została przyjęta.  
 

 

Ad pkt. 5  
Przyjęcie Informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie miasta 
Suwałk za 2010 rok  
– załącznik nr 7 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Informacja…, którą radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych była przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw 
Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 21 marca br. Dodał, iŜ członkowie 
Komisji przyjęli Informację… bez uwag.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego na terenie miasta Suwałk za 2010 rok została 
przyj ęta.  
 

Ad pkt. 6  
Przyjęcie Informacji o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego na obszarze 
miasta i powiatu suwalskiego za 2010 rok  
– załącznik nr 8 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Informacja…, którą radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych była przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw 
Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 21 marca br. Dodał, iŜ członkowie 
Komisji przyjęli Informację… bez uwag.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja o stanie 
bezpieczeństwa weterynaryjnego na obszarze miasta i powiatu suwalskiego  
za 2010 rok została przyjęta.  
 

Ad pkt. 7  
Przyjęcie Sprawozdania z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  
w Suwałkach za 2010 rok 
– załącznik nr 9 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Sprawozdanie…, które radni 
otrzymali w materiałach sesyjnych było przedmiotem posiedzenia Komisji 
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Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 21 marca br. Dodał, iŜ członkowie 
Komisji przyjęli Sprawozdanie… bez uwag.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Sprawozdanie z realizacji 
Miejskiego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach za 2010 rok zostało przyjęte.  
 

Ad pkt. 8  
Przyjęcie Sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Suwałkach za rok 2010 r. oraz przedstawienie potrzeb  
w zakresie pomocy społecznej na rok 2011  
– załącznik nr 10 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Sprawozdanie…, które radni 
otrzymali w materiałach sesyjnych było przedmiotem posiedzenia Komisji 
Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 21 marca br. Dodał, iŜ członkowie 
Komisji przyjęli Sprawozdanie… bez uwag.  
 

Zbigniew De – Mezer w związku z zapisem w Informacji…, iŜ problemem jest 
między innymi nadmierna biurokracja działań argumentował, iŜ przepisy  
w kraju zmieniają się w tempie błyskawicznym i jest to niezaleŜne od nas.  
Nie mniej zwrócił się z prośbą, do Pani dyrektor MOPS, o wskazanie aktów 
prawych, uchwał, zarządzeń, które nakazują biurokratyzowania realizowanych 
zadań. Radny dołoŜy wszelkich starań, aby wspomóc jednostkę w kierunku 
uproszczenia procedur.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Sprawozdanie  
z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach za rok 
2010 r. oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2011 
zostało przyjęte.  
 

Ad pkt. 9  
Przyjęcie Informacji z realizacji Programu Rozwoju Kultur y Miasta 
Suwałki na lata 2005 – 2010  
– załącznik nr 11 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, Informacja… zamieszczona na stronie 
internetowej BIP była przedmiotem posiedzenia Komisji Kultury, Sportu  
i Turystyki w dniu 21 marca br. Dodał, iŜ członkowie Komisji przyjęli 
Informację… bez uwag.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja z realizacji 
Programu Rozwoju Kultury Miasta Suwałki na lata 2005 – 2010 została 
przyj ęta.  
 

Ad pkt. 10  
Przyjęcie Informacji z konsultacji społecznych przeprowadzonych  
w związku z konkursem na zagospodarowanie przestrzeni publicznej jaką 
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jest Plac Marii Konopnickiej w Suwałkach  
– załącznik nr 12 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, Informacja…, którą radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych była przedmiotem posiedzenia Komisji Strategii  
i Rozwoju gospodarczego w dniu 22 marca br. Dodał, iŜ członkowie Komisji 
przyjęli Informację… bez uwag.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja z konsultacji 
społecznych przeprowadzonych w związku z konkursem na zagospodarowanie 
przestrzeni publicznej jaką jest Plac Marii Konopnickiej w Suwałkach została 
przyj ęta.  
 

Ad pkt. 11  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 

Zdzisław Przełomiec poprosił o odpowiedzi na piśmie w następujących 
kwestiach:  

1. występując w imieniu mieszkańców ulicy Wylotowej, pracowników 
Centrum Kształcenia Praktycznego oraz uczniów zwrócił uwagę na zły 
stan drogi i brak chodników. Argumentował, iŜ do CKP nie dojeŜdŜają 
autobusy komunikacji miejskiej i młodzieŜ zmuszona jest do chodzenia 
jezdnią, a to zagraŜa bezpieczeństwu. Podobnie jest z blisko 
czterdziestoma pracownikami. Poprosił o zweryfikowanie tych informacji 
i podjęcie próby zwiększenia bezpieczeństwa w tej części miasta.  

2. poruszył kwestię łączności naszego miasta z Ośrodkiem Sportu  
i Rekreacji Szelment. Z tej bogatej oferty całorocznej korzystają 
suwalczanie oraz przyjezdni. W związku z powyŜszym zwrócił się  
z prośbą, aby w planach organizacji przedsięwzięć na lata 2011 – 2012 
zwrócić uwagę na dwie rzeczy: drogę dojazdową do ośrodka, która jest  
w złym stanie technicznym oraz połączenia komunikacyjne osobom,  
które nie mają moŜliwości dotarcia własnym pojazdem.  

 

BoŜena Topczyłko – 4 kwietnia wejdzie w Ŝycie ustawa o opiece nad dziećmi 
do lat trzech. Opieka będzie sprawowana przez Ŝłobki, kluby dziecięce, 
opiekunów dziennych i nianie. Poinformowała, iŜ zwracają się do niej kobiety  
z pytaniami o tę formę opieki. Obecnie brak profesjonalnej opieki jest jedną  
z najczęściej wymienianych barier powrotu rodziców do pracy, szczególnie 
kobiet. W mieście funkcjonują trzy oddziały Ŝłobkowe. W związku  
z powyŜszym zapytała, czy Miasto planuje utworzenie Ŝłobka oraz czy będzie 
czyniło starania o pozyskanie środków na ten cel spoza budŜetu.  
 

Zdzisław Koncewicz – 25 marca br. w mediach ukazała się informacja na temat 
statystyk zdawalności egzaminów w suwalskich szkołach jazdy. Podano,  
informacje te uzyskano z Urzędu Miasta. Zapytał, czy w związku z tym  
nie została naruszona tajemnica przedsiębiorcy i przedsiębiorstwa,  
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czy nie naruszone zostały przepisy o ochronie danych osobowych osób 
fizycznych, które prowadzą działalność gospodarczą? Poprosił o udzielenie 
odpowiedzi na piśmie.  
 

Anna Ruszewska:  
1. zapytała, czy byłoby moŜliwe zorganizowanie wybiegów dla psów  

na terenie miasta? Z jednej strony słuŜyłoby to swobodnemu wybieganiu 
się psów, a z drugiej poprawie bezpieczeństwa i zmniejszeniu 
zanieczyszczeń. Brak tego miejsca jest poruszany przez mieszkańców 
naszego miasta.  

2. przy okazji działań ukierunkowanych na porządki w mieście poprosiła  
o zwrócenie uwagi na stan bezpieczeństwa i higieny placów zabaw  
po sezonie zimowym.  

3. od roku szkolnego 2011/2012 w gimnazjach zostanie wprowadzony nowy 
przedmiot – edukacja dla bezpieczeństwa. Rok później przedmiot ten 
zostanie wprowadzony w szkołach ponadgimnazjalnych. Na zajęciach  
z tego przedmiotu duŜo tematów będzie poświeconych pierwszej pomocy. 
W związku z powyŜszym skierowała prośbę o rozwaŜanie moŜliwości 
przekazania środków finansowych z Miejskiej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na zakup fantomów suwalskim szkołom  
do nauki udzielania pierwszej pomocy.  

4. zapytała, czy władze miasta rozwaŜały moŜliwość postawienia na stałe  
w kilku punktach miasta stolików szachowych, np. nad Zalewem Arkadia 
bądź w parku miejskim? Jest to atrakcyjna forma sprzyjająca spędzaniu 
czasu na świeŜym powietrzu oraz rozwojowi zainteresowań.  

5.  czy poczyniono kroki w kierunku zakupu i montaŜu wagi preselekcyjnej, 
dzięki której uległby poprawie stan naszych dróg? Wokół miasta powstało 
kilka kopalni Ŝwiru, a cięŜarówki przewoŜące kruszywo często są 
przeciąŜone co powoduje, Ŝe nawierzchnia ulic niszczy się bardziej  
i szybciej niŜ powinna.  

6. zapytała, kiedy moŜna spodziewać się wykonania oświetlenia wzdłuŜ 
ścieŜki rowerowej w kierunku Jeleniewa? Jest to istotne z punku widzenia 
bezpieczeństwa, poniewaŜ po ścieŜce poruszają się równieŜ piesi.  

 

Andrzej Turowski w imieniu mieszkańców skierował prośbę o naprawienie 
bądź wykonanie nowej nawierzchni fragmentu ścieŜki wokół zalewu Arkadia, 
od przystani do oczyszczalni ścieków.  
 

Zbigniew De – Mezer:  
1. zapytał, czy Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej ma w planach 

skomunikowanie, jeśli chodzi o ciepło, osiedla domków jednorodzinnych? 
Jeśli tak, czy była przeprowadzona inwentaryzacja w tym zakresie,  
a mianowicie badanie potrzeb, kalkulacje kosztów dla mieszkańców  
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w jakim zakresie by to się odbywało i jak byłoby to rozłoŜone w czasie. 
Jaką rolę miałby w tym PEC. Argumentował, iŜ wielokrotnie zwraca się 
uwagę na to, Ŝe jest smog nad Suwałkami, bo ludzie palą w piecach róŜne 
rzeczy. JeŜeli byłaby moŜliwość podłączenia się do PEC, mogłoby to  
w znacznym stopniu ograniczyć emisję zanieczyszczeń.  

2. poruszył kwestię bezrobocia w mieście. Zrozumiałe jest, Ŝe jako miasto  
nie mamy bezpośrednich instrumentów do zajęcia się sprawą bezrobocia, 
tym zajmuje się Powiatowy Urząd Pracy. Środki na zwalczanie bezrobocia 
w br. są znacznie ograniczone. Zwrócił się do Prezydenta oraz 
Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
z propozycją dyskusji tj. zajęcie się problemem bezrobocia z punktu 
widzenia wszystkich moŜliwości jakie miasto mogłoby podjąć.  

 

Józef Kimera nawiązał do swojego wniosku skierowanego do Prezydenta  
o przekazanie mu faktur za dostawę ciepła do szkół na terenie miasta, w celu 
przeprowadzenia pobieŜnej analizy, czy są tam jeszcze rezerwy umoŜliwiające 
zmniejszenie mocy zamówionej, a tym samym oszczędności w naszym 
budŜecie. Okazało się, Ŝe takie rezerwy są. W tych szkołach, których rachunki 
analizował jest to kwota około 60 tys. w skali roku. W związku z powyŜszym 
zwrócił się z prośbą do Prezydenta, aby skierować wniosek do szefów 
wszystkich komórek samorządowych o przeprowadzenie takich analiz  
i zmniejszenie mocy zamówionej.  
 

Grzegorz Gorlo – prośba o odpowiedzi na piśmie na następujące kwestie:  
1. rozbudowę placu zabaw przy Ośrodku Sportu i Rekreacji, który jest 

głównym placem zabaw dla dzieci i jedną z największych atrakcji  
w mieście.  

2. nawiązał do zaproszenia na konferencję „Koncepcja przestrzennego 
zagospodarowania kraju 2030 – szanse i zagroŜenia dla rozwoju Polski 
Północno – Wschodniej” pod którym podpisał się pan Prezydent i Rektor 
Państwowej WyŜszej Szkoły Zawodowej w Suwałkach. Zaproszenie 
zostało skierowane do radnych oraz przedstawicieli innych samorządów.  
 Wynikł problem, poniewaŜ nazwiska po ostatnich wyborach nie zostały 
zaktualizowane, np. wójta gminy Wieliczka. Prosił o zweryfikowanie 
danych i sprostowanie pomyłek.  

3. zapytał, czy prawdą jest, Ŝe OSiR zatrudnia dziennikarza Radia 5. JeŜeli 
tak, prosił o podanie zakresu obowiązków tej osoby i jaka była potrzeba 
tego zatrudnienia?  

4. zapytał, jakie są koszty utrzymania Tygodnika Suwalskiego  
w poszczególnych latach od 2006 do 2010 roku? Jaka jest sprzedaŜ za ten 
okres?  

5. zapytał, ile kosztowałoby Miasto zamieszczanie ogłoszeń umieszczanych  
w Tygodniku Suwalskim w innym medium o podobnym standardzie?  
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6.  czy Miasto i jego jednostki podległe mają podpisane umowy  
o współpracę z Radiem 5? Ile kosztowała Miasto i jego jednostki podległe 
współpraca z Radiem 5 – wszystkie faktury zapłacone Radiu 5 w okresie 
od 1 stycznia 2006 roku do 31 grudnia 2010 roku? Poprosił o szczegółowe 
zestawienie faktur.  

7. zapytał, czy Radio 5 w latach 2006 – 2010 płaciło za wynajem mienia 
miejskiego lub spółek będących własnością miasta. Skierował pytania do: 
prezesa Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej – czy Radio 5 płaciło  
za wynajem autobusu wykorzystywanego do akcji Mikołajkowy Autobus 
Radia 5; dyrektora OSiR – czy Radio 5 korzystało z majątku OSiR  
i czy płaciło za to; dyrektora Regionalnego Ośródka Kultury i Sztuki – czy 
Radio 5 korzystało z majątku ROKiS i czy płaciło za to?  

 

Mariola Szczypiń poruszyła kwestię bezpieczeństwa w ruchu drogowym,  
na newralgicznym odcinku drogi biegnącej wzdłuŜ parkingu przy 
Samodzielnym Publicznym Szpitalu Wojewódzkim w Suwałkach w kierunku 
Specjalistycznego Psychiatrycznego Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Suwałkach. Jest to krótka droga o duŜym natęŜeniu ruchu. 
Problemem jest brak porządku na tym odcinku. Łamane są tam wszelkie reguły 
ruchu drogowego. Wiele osób bezkarnie tam parkuje, mimo usytuowanego  
obok parkingu, co stwarza zagroŜenie bezpieczeństwa ruchu na tym odcinku. 
Dochodzi tam do wielu kolizji i stłuczek. Skierowała prośbę  
do odpowiedzialnych za to słuŜb miejskich o zwiększenie kontroli na tej drodze.  
 

Adam Ołowniuk:  
1. zapytał, kiedy będzie moŜliwa budowa chodników przy ulicy Przytorowej? 

Drogą tą chodzą uczniowie uczęszczający do Specjalnego Ośrodka Szkolno 
– Wychowawczego, jak równieŜ osoby poruszające się na wózkach 
inwalidzkich.  

2. zapytał, czy istnieje moŜliwość wcześniejszego remontu pływalni  
przy OSiR, która jest w bardzo złym stanie technicznym? W Wieloletnim 
Planie Inwestycyjnym środki na ten cel przeznaczono na lata 2013 – 2014. 
Mimo, Ŝe nowo powstały aquapark w duŜej mierze odciąŜa potrzeby osób 
indywidualnych, jednak dziennie z pływalni OSiR korzysta ok. 300 – 400 
osób, a obiekt wymaga pilnego remontu.  

 

Andrzej Chuchnowski:  
1. zapytał, jak przedstawia się sytuacja Suwalskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej? Wiadome jest, iŜ strefa ma problemy finansowe, w związku 
z powyŜszym jaka jest prognoza na najbliŜsze lata?  

2.  jak przedstawia się sytuacja dotycząca zabytkowego browaru, który jest 
zaniedbany i stopniowo niszczeje, nikt nie naprawia zerwanego dachu?  

3. zapytał, czy jest moŜliwość naprawy będącego w złym stanie deptaka przy 
ulicy Utrata, na odcinku od skrzyŜowania z ulicą Sejneńską  
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do Przytorowej, po stronie na której znajduje się Powiatowy Inspektorat 
Weterynarii?  

 

Ad pkt. 12  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłu Ŝony dla 
Miasta Suwałk”.  
 

Andrzej Chuchnowski jako przewodniczący Kapituły WyróŜnień Miasta 
Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały:  

„Wysoka Rado, Prezydent Miasta Suwałk Czesław Renkiewicz wystąpił  
z wnioskiem o nadanie tytułu „ZasłuŜony dla Miasta Suwałk” podmiotowi 
„Radio 5 Bajer Spółka Jawna”.  

Działając zgodnie z uchwałą nr L/458/2001 z dnia 28 grudnia 2001 r.,  
w sprawie ustanowienia tytułów „Honorowy Obywatel Miasta Suwałk”  
i „ZasłuŜony dla Miasta Suwałk” oraz regulaminu ich przyznawania, zmienioną 
uchwałą Nr XII/149/03 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 24 września 2003 r. 
wniosek w skierowałem do Kapituły WyróŜnień Miasta Suwałk.  

W dniu 22 marca 2011 roku Kapituła pozytywnie zaopiniowała 
wymieniony wniosek, stąd jako przewodniczący Kapituły, przedkładam 
stosowny projekt uchwały.”  
 

Grzegorz Gorlo stwierdził, Ŝe jako mieszkaniec Suwałk ma wyrobiony 
charakter, jeśli chodzi o postrzeganie ludzi godnych, o wspieranie tych, którzy 
oddają się bardzo mocno pracy na rzecz innych. Do tej pory był przekonany,  
Ŝe tytuł „ZasłuŜony dla Miasta Suwałk” jest to tytuł „pro publico bono et non 
profit”. Ta idea do tej pory przyświecała głównie w wyborze i nadawaniu tego 
tytułu. Pan Prezydent wprowadził nas w bardzo trudną sytuację, gdyŜ główna 
idea została złamana. Do wyróŜniania przedsiębiorców, czy teŜ działań 
społecznych mamy „Włócznię Jaćwingów”. Powstała niewygodna sytuacja, 
najpierw przyznaliśmy mieszkanie komunalne dziennikarzowi Radia 5, później 
ten dziennikarz startuje w wyborach z list „Łączą nas Suwałki”, teraz 
prawdopodobnie zatrudniamy tego dziennikarza, a na koniec przyznajemy 
Radiu 5 tytuł „ZasłuŜony dla Miasta Suwałk”. Klub „Prawo i Sprawiedliwość” 
będzie głosował przeciwko podjęciu tej uchwały.  
 

Czesław Renkiewicz przypomniał przedmówcy, iŜ nie jest prawdą, Ŝe tytuł 
„ZasłuŜony dla Miasta Suwałk” otrzymują tylko organizacje działające non 
profit. W ubiegłych kadencjach wyróŜniono np. Przedsiębiorstwo Wodociągów  
i Kanalizacji, Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej, Bibliotekę Publiczną,  
I Liceum Ogólnokształcące.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
- za przyjęciem głosowało   – 19 radnych, 
- przeciw      –   4 radnych, 
- wstrzymało się od głosu   –   0. 
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Większością głosów została podjęta: 
UCHWAŁA nr VIII/47/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 marca 2011 r. 
w sprawie nadania tytułu „ZasłuŜony dla Miasta Suwałk”  
− załącznik nr 13 do protokołu.  
 
 

Ad pkt. 13 
Przyjęcie Sprawozdania z realizacji zadań określonych w „Programie 
działań oświatowych w Mieście Suwałki do 2010 roku” 
− załącznik nr 14 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Sprawozdanie…, które radni 
otrzymali w materiałach sesyjnych było przedmiotem posiedzenia Komisji 
Oświaty i Wychowania w dniu 23 marca br. Dodał, iŜ członkowie Komisji 
przyjęli Sprawozdanie… bez uwag.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Sprawozdanie  
z realizacji zadań określonych w „Programie działań oświatowych w Mieście 
Suwałki do 2010 roku” zostało przyjęte.  
 
 

Ad pkt. 14  
Przyjęcie Informacji z konsultacji społecznych dotyczących zamiaru 
podjęcia uchwały przez Radę Miejską w Suwałkach, w sprawie przyjęcia 
Strategii Oświaty Miasta Suwałk do 2015 roku  
− załącznik nr 15 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Informację … radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. Informacja… była przedmiotem posiedzeń: Komisji 
Oświaty i Wychowania w dniu 23 marca br. oraz Finansowo – BudŜetowej  
w dniu 24 marca br. Radni nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału. 
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja z konsultacji 
społecznych dotyczących zamiaru podjęcia uchwały przez Radę Miejską  
w Suwałkach, w sprawie przyjęcia Strategii Oświaty Miasta Suwałk do 2015 
roku została przyjęta.  
 

Ad pkt. 15  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Oświaty 
Miasta Suwałk do 2015 roku.  

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 16 do protokołu.  
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji O światy i Wychowania  
– załącznik nr 17 do protokołu.  
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Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 18 do protokołu.  
 

Mariola Szczypiń stwierdziła iŜ spodziewała się, Ŝe będzie rozpatrywany 
projekt strategii rozwoju oświaty miasta na najbliŜsze lata, ale w istocie tak  
nie jest. Przedmiotowy dokument jest dosyć obszerny, ale radna nie postawiła 
pytań szczegółowych do poszczególnych zapisów tego dokumentu uwaŜając,  
Ŝe recenzowanie pracy autorów nie jest jej intencją. Niemniej jednak oczekiwała 
odpowiedzi na pytanie: czemu bądź komu, albo jedno i drugie ten dokument 
miałby słuŜyć. UwaŜa, Ŝe przedstawiona strategia oświaty jest zbiorem dość 
segmentowych nie powiązanych ze sobą informacji. Jest listą postulatów, 
Ŝyczeń, oczekiwań czy potrzeb, a ta lista oczekiwań i potrzeb tworzy swoisty 
katalog braków, nie jest to zatem dokument wyznaczający kierunki rozwoju 
edukacji. Dokument składa się z dwóch zasadniczych części. Pierwsza część  
to diagnoza systemu oświaty, w której znajduje się dokonana analiza SWOT. 
Druga część zawiera cele strategiczne rozpisane na cele operacyjne, zadania 
realizacyjne i wreszcie wskaźniki rezultatów. Dodała, Ŝe tak nakazuje 
metodologia, aby ten dokument wyglądał. Stwierdziła, Ŝe trudno oprzeć się 
wraŜeniu, Ŝe głównie o wypełnienie metodologii w tym dokumencie chodziło. 
Cele strategiczne nie wynikają bowiem w Ŝadnym stopniu z diagnozy, której 
podsumowania pełnego nie ma. Nie mają teŜ one związku z przeprowadzoną 
analizą SWOT, a planowane działania nie są powiązane z celami strategicznymi. 
Wskaźniki rezultatów w przewaŜającej części zostały zdefiniowane ilościowo  
i stoją wyraźnie w sprzeczności z celami o charakterze jakościowym. Radna 
podała przykład „jeśli jednym z celów operacyjnych jest stworzenie systemu 
doskonalącego jakość pracy jednostek oświatowych, a zadaniem które miałoby 
do tego celu prowadzić jest analiza wyników sprawdzianów i egzaminów 
zewnętrznych i promowanie szkół z najlepszymi wynikami, zaś wskaźnikiem 
rezultatów jest liczba przeprowadzonych analiz, to nie jest w rzeczywistości 
dowód na projakościowy rozwój oświaty w mieście. Podała inne zadanie 
realizacyjne, tym razem w zakresie zwiększenia kompetencji zawodowych 
nauczycieli poprzez monitorowanie systemu doradztwa metodycznego 
nauczycieli i podejmowanie działań na rzecz podnoszenia jego jakości, 
wskaźnikiem rezultatu była liczba oferowanych kursów. Radna nie widziała 
związku liczby z prawdziwą jakościową zmianą. Wobec przedstawionej analizy 
w imieniu Klubu „Prawo i Sprawiedliwość” stwierdziła, iŜ nasuwa się pytanie: 
czy to oznacza, Ŝe w naszym mieście nadal nie będzie prawdziwego 
ukierunkowanego na rozwój zarządzania oświatą, a tylko doraźne uzupełnienie 
katalogu deficytu i braków?  

Zbigniew De – Mezer poinformował, Ŝe radni pracują nad bardzo waŜnym, 
strategicznym dokumentem. Nad programowaniem oświaty w Suwałkach Rada 
Miejska pracuje od 1997 roku. Wówczas przyjęto pierwszy program działań 



 14

oświatowych pokazujący w jakim kierunku oświata suwalska ma iść i do czego 
dąŜyć. Druga uchwała Rady Miejskiej w sprawie programu działań 
oświatowych była lepiej skonstruowana z punktu widzenia metodologicznego. 
Dodał, Ŝe program, który będzie przyjmowany moŜe zawierać błędy czy 
niedoskonałości. Ponadto poinformował, Ŝe Ministerstwo Edukacji Narodowej 
pozyskało grand unijny na analizę jakości tworzonych programów oświatowych. 
Zainteresowanym podał, Ŝe na stronie Ministerstwa Edukacji Narodowej, 
Ośrodek Rozwoju Edukacji jest bardzo szczegółowa analiza jakości 
przyjmowanych programów oświatowych. Nadmienił, iŜ na dzień dzisiejszy 
MEN nie wskazało Ŝadnej uchwały, jako wzorcowego dokumentu, wskazuje 
jedynie elementy niektórych uchwał godne do naśladowana. Samorządy uczą się 
programowania działań oświatowych i działanie, którego skutkiem jest 
przedstawiona strategia, jest jednym z lepszych działań. Radny stwierdził,  
Ŝe program jest nieźle napisany, a przede wszystkim grupa ponad 90 osób,  
które pracowały nad tym programem, to reprezentanci róŜnych środowisk 
oświatowych. Radny stwierdził, Ŝe jak zwykle w strategii, czy to w programie 
zastanawiamy się nad odpowiedzią na pytanie – ile w nich ogólności,  
a ile szczegółów? Zaczął swój wywód od kwestii, Ŝe pierwszy program działań 
oświatowych w naszym mieście był bardzo szczegółowy. Wskazywał nawet na 
to aby tworzyć gabinety lekarskie, wskazywał na liczebności klas,  
na współpracę z ośrodkiem metodycznym, pokazywał jak ta współpraca  
ma przebiegać. Przyjmując drugi program działań oświatowych radni określi  
na kilka lat standardy zatrudnienia w szkołach. W poprzednim programie radni 
wskazali, Ŝe w kaŜdej szkole jest pedagog i psycholog, zostały wskazane normy 
zatrudnienia logopedów, normy zatrudnienia doradców zawodowych.  
Ten program zaś, powyŜsze kompetencje przesuwa w kierunku prezydenta.  
To prezydent będzie określał szczegółowości. W imieniu Klubu „Łączą  
nas Suwałki” wyraził, Ŝe przedmiotowy program jest dobrym materiałem,  
który wskaŜe kierunki działania oświaty.  

Czesław Renkiewicz zaznaczył, Ŝe kaŜdy dokument strategiczny,  
jest dokumentem kierunkowym, zawierającym pewną diagnozę i kierunek 
działań, ponadto cele strategiczne, cele operacyjne i realizacyjne. Natomiast 
analizy i diagnozy, które są wysuwane na podstawie analizy SWOT, mogą się 
sprawdzić, ale niekoniecznie. Dodał, Ŝe w poprzednim programie były zapisane 
konkretne zadania do realizacji. śycie zweryfikowało te zadania i trzeba było 
program zmieniać. Sytuacja w suwalskiej oświacie zmienia się dynamicznie. 
Nabór do szkół na następny rok teŜ moŜe spowodować pewne zmiany. 
Przedstawiona strategia nie jest dokumentem idealnym, doskonałym ostatecznie. 
Stwierdził natomiast, Ŝe jest wypracowany po wielu dyskusjach w 8 zespołach – 
7 problemowych i redakcyjnym. Ogółem w tworzeniu tego dokumentu brało 
udział 96 osób. Prezydent podziękował wszystkim za pracę w tworzeniu 
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strategii i dodał, Ŝe jak zajdzie konieczność zmian, będzie pierwszym,  
który wystąpi aby wprowadzić zasadne korekty do jej zapisów.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 19 radnych,  
– przeciw      –   0,  
– wstrzymało się od głosu   –   4 radnych.  
 

Większością głosów została podjęta: 
UCHWAŁA nr VIII/48/2011  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 30 marca 2011 r.  
w sprawie przyjęcia Strategii Oświaty Miasta Suwałk do 2015 roku  
− załącznik nr 19 do protokołu. 
 

Ad pkt. 16  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia 
udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto Suwałki.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 20 do protokołu.  
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji O światy i Wychowania  
– załącznik nr 21 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych,  
– przeciw      –   0,  
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr VIII/49/2011  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 30 marca 2011 r.  
w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola 
publiczne prowadzone przez Miasto Suwałki  
− załącznik nr 23 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski ogłosił 20 minutową przerwę w obradach.  
 

Ad pkt. 17  
Przyjęcie Informacji z konsultacji społecznych dotyczących zamiaru 
podjęcia uchwał przez Radę Miejską w Suwałkach, w sprawach: określenia 
warunków i trybu finansowania rozwoju sportu w Mieście Suwałki; 
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określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju  
i wysokości stypendiów sportowych, nagród i wyróŜnień w Mieście Suwałki  
− załącznik nr 24 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. Informacja… była przedmiotem posiedzeń: Komisji 
Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 21 marca br. oraz Finansowo – BudŜetowej 
w dniu 24 marca br. Radni nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału. 
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja z konsultacji 
społecznych dotyczących zamiaru podjęcia uchwał przez Radę Miejską  
w Suwałkach, w sprawach: określenia warunków i trybu finansowania 
rozwoju sportu w Mieście Suwałki; określenia zasad, trybu przyznawania  
i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych, nagród  
i wyróŜnień w Mieście Suwałki została przyjęta.  
 

Ad pkt. 18  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu 
finansowania rozwoju sportu w Mieście Suwałki.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 25 do protokołu.  
 

Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu  
i Turystyki  
– załącznik nr 26 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 27 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych,  
– przeciw      –   0,  
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr VIII/50/2011  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 30 marca 2011 r.  
w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu  
w Mieście Suwałki  
− załącznik nr 28 do protokołu.  
 

Ad pkt. 19  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad, trybu 
przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów 
sportowych oraz nagród i wyróŜnień w Mieście Suwałki.  
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Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 29 do protokołu.  
 

Stanisław Kulikowski  przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu  
i Turystyki  
– załącznik nr 30 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 31 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych,  
– przeciw      –   0,  
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr VIII/51/2011  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 30 marca 2011 r.  
w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania  
oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych oraz nagród i wyróŜnień 
w Mieście Suwałki  
− załącznik nr 32 do protokołu.  
 

Ad pkt. 20  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wezwania Rady Miejskiej  
w Suwałkach do usunięcia naruszenia interesu prawnego.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 33 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
– załącznik nr 34 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 20 radnych,  
– przeciw      –   0,  
– wstrzymało się od głosu   –   2 radnych.  
 

Większością głosów została podjęta: 
UCHWAŁA nr VIII/52/2011  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 30 marca 2011 r.  
w sprawie wezwania Rady Miejskiej w Suwałkach do usunięcia naruszenia 
interesu prawnego  
− załącznik nr 35 do protokołu.  
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Andrzej Chuchnowski ogłosił krótką przerwę w obradach, trakcie której 
właścicielom Radia 5 Bajer Spółka Jawna wręczono medal „ZasłuŜony dla 
Miasta Suwałk” oraz uchwałę nr VIII/47/2011 Rady Miejskiej w Suwałkach  
i legitymację .  
 

 
Ad pkt. 21  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki 
realizowanych w 2011 r. ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 36 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 37 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 38 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych,  
– przeciw      –   0,  
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr VIII/53/2011  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 30 marca 2011 r. 
w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w 2011 r.  
ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
− załącznik nr 39 do protokołu.  
 
 

Ad pkt. 22  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia prowadzenia 
Powiatowi Suwalskiemu zadania publicznego w zakresie zapewniania 
mieszkańcom Miasta Suwałki całodobowego lub dziennego pobytu  
w Ośrodku Wsparcia dla Osób z Zaburzeniami Psychicznymi w Lipniaku. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 40 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 41 do protokołu.  
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Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych,  
– przeciw      –   0,  
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr VIII/54/2011  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 30 marca 2011 r. 
w sprawie powierzenia prowadzenia Powiatowi Suwalskiemu zadania 
publicznego w zakresie zapewniania mieszkańcom Miasta Suwałki 
całodobowego lub dziennego pobytu w Ośrodku Wsparcia dla Osób  
z Zaburzeniami Psychicznymi w Lipniaku  
− załącznik nr 42 do protokołu.  
 

Ad pkt. 23  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia zadania  
z zakresu administracji rządowej polegającego na realizacji projektu 
„Razem Skuteczniej”.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 43 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 44 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 45 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych,  
– przeciw      –   0,  
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr VIII/55/2011  
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 marca 2011 r.  
w sprawie przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej polegającego 
na realizacji projektu „Razem Skuteczniej”  
− załącznik nr 46 do protokołu.  
 

Ad pkt. 24  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia konkursu  
na stanowisko dyrektora Biblioteki Publicznej im. Marii Konopnickiej  
w Suwałkach.  
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Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 47 do protokołu.  
 

Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu  
i Turystyki  
– załącznik nr 48 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr VIII/56/2011  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 30 marca 2011 r.  
w sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko dyrektora Biblioteki 
Publicznej im. Marii Konopnickiej w Suwałkach  
− załącznik nr 49 do protokołu.  
 

Ad pkt. 25  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przystąpienia Gminy 
Miasta Suwałki do kontynuacji projektu pod nazwą „Platforma 
Współpracy – EGO SA” na lata 2011 – 2013.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 50 do protokołu.  
 

Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu  
i Turystyki  
– załącznik nr 51 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 52 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych,  
– przeciw      –   0,  
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr VIII/57/2011  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 30 marca 2011 r.  
w sprawie zamiaru przystąpienia Gminy Miasta Suwałki do kontynuacji 
projektu pod nazwą „Platforma Współpracy – EGO SA” na lata  
2011 – 2013  
– załącznik nr 53 do protokołu. 
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Ad pkt. 26  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy 
sprzedaŜy lokali mieszkalnych z zasobów mienia gminnego Miasta Suwałk.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 54 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
– załącznik nr 55 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 56 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych,  
– przeciw      –   0,  
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr VIII/58/2011  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 30 marca 2011 r.  
w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaŜy lokali mieszkalnych  
z zasobów mienia gminnego Miasta Suwałk  
– załącznik nr 57 do protokołu. 
 

Ad pkt. 27  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyodrębnienia funduszu 
sołeckiego.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 58 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 59 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych,  
– przeciw      –   0,  
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 
Jednogłośnie została podjęta: 

UCHWAŁA nr VIII/59/2011  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 30 marca 2011 r.  
w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego  
– załącznik nr 60 do protokołu. 
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Ad pkt. 28  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/5/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 6 grudnia 2010 r. w sprawie 
wynagrodzenia Prezydenta Miasta Suwałk.  
 

Andrzej Chuchnowski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 61 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 62 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr VIII/60/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 marca 2011 r. 
w sprawie zmiany uchwały nr II/5/2010 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 
6 grudnia 2010 r. w sprawie wynagrodzenia Prezydenta Miasta Suwałk  
– załącznik nr 63 do protokołu. 
 
 

Ad pkt. 29  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2011 – 2025.  
 

Andrzej Chuchnowski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 64 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 65 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 19 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   4 radnych.  
 

Większością głosów została podjęta: 
UCHWAŁA nr VIII/61/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 marca 2011 r. 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki  
na lata 2011 – 2025  
– załącznik nr 66 do protokołu. 
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Ad pkt. 30  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2011 r.  
 

Andrzej Chuchnowski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 67 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 68 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 19 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   4 radnych.  
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr VIII/62/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 marca 2011 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2011 r  
– załącznik nr 69 do protokołu. 
 

Ad pkt.31  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 

Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi:  
 

Zdzisławowi Przełomcowi:  
1. w kwestii braku chodników na ulicy Wylotowej poinformował, iŜ droga ta 

jest oceniana, jako droga o niewielkim natęŜeniu ruchu. Ponadto wielu 
uczniów dojeŜdŜa samochodami, a piesi korzystają ze skrótu od przystanku 
autobusowego przy Fabryce Mebli Forte do CKP. Przyznał, Ŝe deptaki 
powinny być przy wszystkich ulicach, ale niestety w mieście jest wiele 
innych potrzeb, dlatego teŜ nie wiadomo kiedy w tym miejscu zostanie 
połoŜony chodnik. Poza tym nadal w opracowaniu jest plan miejscowy 
zagospodarowania tego rejonu miasta.  

2. w sprawie korzystania z Ośrodka Sportu i Rekreacji Szelment wyjaśnił,  
iŜ kwestia dotycząca lepszego skomunikowania Suwałk z Szelmentem była 
juŜ podnoszona w poprzedniej kadencji przez radną Mieczysławę 
Gajewską. Dodał, Ŝe jest to teren Gminy Jeleniewo. Poinformował radnych, 
Ŝe przeanalizowano potrzeby uruchomienia specjalnego połączenia tj. kursu 
autobusu komunikacji miejskiej, lecz łączy się to z dodatkowymi kosztami. 
Do komunikacji miejskiej w Suwałkach w br. trzeba dołoŜyć 4 mln. zł.  
z budŜetu miasta. Koszt kaŜdego kilometra przejechanego na terenie 
miasta, wynosi 6,16 zł. Gmina Suwałki partycypuje w kosztach 
funkcjonowania komunikacji na swoim terenie na mocy porozumienia 
Miasta z wójtem. Wobec faktu, Ŝe do Szelmentu naleŜy jechać przez teren 
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gminy Suwałki i gminy Jeleniewo lub drogą krajową nr 8, potem przez 
gminę Szypliszki i teren gminy Jeleniewo naleŜy prowadzić rozmowy  
z samorządami, czy będą skłonne realizować dopłatę. JeŜeli gminy wyraŜą 
chęć ponoszenia tych opłat, wówczas zostaną zawarte stosowne 
porozumienia i zostanie uruchomiona  linia autobusu komunikacji 
miejskiej. Innych moŜliwości nie dopuszcza ustawa o finansach 
publicznych.  

 

Zdzisławowi Koncewiczowi w kwestii informacji prasowej dotyczącej 
ośrodków nauki kształcenia kierowców wyjaśnił, iŜ przed podaniem danych  
do prasy sprawdzono, czy moŜna je opublikować. Szkoły są prowadzone przez 
podmioty gospodarcze, które są wpisane do ewidencji działalności 
gospodarczej, a ewidencja jest jawna, nie ma więc mowy o naruszeniu dóbr 
osobistych.  
 

Annie Ruszewskiej  
1. w sprawie zorganizowania wybiegów dla psów, stwierdził iŜ automatycznie 

rodzą się pytania: ile takich wybiegów naleŜałoby zorganizować, na czyich 
terenach miałyby powstać, czy na terenach spółdzielni mieszkaniowych  
czy teŜ prywatnych oraz kto będzie tam sprzątał? Poinformował,  
iŜ takie próby były juŜ podejmowane przez inne miasta, ale to się nie 
sprawdziło. Stwierdził, Ŝe działania Miasta powinny zmierzać przede 
wszystkim w kierunku większego uświadamiania właścicieli psów,  
aby sprzątali po swoich czworonogach. Dodał, iŜ systematycznie są 
prowadzone w tym zakresie akcje edukacyjne, ale skutki są niewspółmierne  
do oczekiwań.  

2. w sprawie prośby o uporządkowanie po zimie placów zabaw 
poinformował, iŜ na spotkaniu z zarządcami wszystkich nieruchomości 
miejskich oraz przedstawicielami słuŜb miejskich w sprawie wiosennych 
porządków został poruszony równieŜ ten temat. Prezydent przekazał szereg 
zaleceń do realizacji, między innymi wymianę piasku w piaskownicach. 
Dodał, iŜ Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego ma w swoim 
zakresie zadań równieŜ sprawdzenie stanu technicznego wszystkich placów 
zabaw.  

3. w kwestii ustawienia w mieście stolików do szachów poinformował,  
iŜ projekt zagospodarowania Placu Marii Konopnickiej przewiduje stoliki  
z szachownicami.  

4. w sprawie wagi do kontroli tonaŜu przejeŜdŜających przez miasto 
pojazdów z ładunkami poinformował, iŜ o budowie infrastruktury 
niezbędnej do waŜenia pojazdów władze miasta zadecydowały  
w minionym roku. Została wykonana dokumentacja techniczna i wyłoniony 
wykonawca prac. W najbliŜszym czasie rozpocznie się budowa zatoczki, 
przy ulicy Utrata, niedaleko skrzyŜowania z ulicą Staniszewskiego. 
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Zostanie tam zainstalowana waga, która będzie dokonywać pomiarów 
pojazdów od 15 czerwca br. Przewoźnicy, których samochody przekroczą 
dopuszczalny tonaŜ, zapłacą kary.  

5. w sprawie oświetlenia ścieŜki rowerowej w kierunku Jeleniewa 
poinformował, iŜ będzie ono wykonane najprawdopodobniej wraz  
z budową obwodnicy. Dodał, iŜ władze miejskie, będą czyniły starania, aby 
przebudowę ulicy Reja na tym odcinku wykonała GDDKiA  
w ramach budowy obwodnicy.  

 

Andrzejowi Turowskiemu w kwestii naprawienia bądź wykonania nowej 
nawierzchni fragmentu ścieŜki wokół zalewu Arkadia, od przystani do 
oczyszczalni ścieków odpowiedział, Ŝe ścieŜka będzie wyremontowana oraz 
dodatkowo zostanie połoŜony chodnik, prowadzący od pływalni do ulicy 
Zastawie.  
 

Zbigniewowi De – Mezerowi:  

1. w sprawie planów przyłączenia do miejskiej sieci ciepłowniczej domków 
jednorodzinnych, Przyznał, iŜ w ostatnim czasie jest zainteresowanie 
przyłączeniem do miejskiej sieci ciepłowniczej. Wynika to z faktu,  
Ŝe koszty innych źródeł ogrzewania naszych budynków są obecnie  
tak wysokie, Ŝe ciepło miejskie jest konkurencyjne. Przyznał,  
iŜ zauwaŜalne jest na osiedlach, szczególnie w godzinach popołudniowych, 
jak ludzie palą niemal wszystko. Miastu zaleŜy na działaniach 
likwidujących tzw. niską emisję, czyli na coraz bardziej ekologicznym 
ogrzewaniu naszych domów. Nadmienił, Ŝe juŜ ze śp. Prezydentem 
Józefem Gajewskim próbowali inspirować i zachęcać PEC do przyjęcia 
programu rozbudowy sieci miejskiej na osiedla domów jednorodzinnych. 
Jest zainteresowanie właścicieli nieruchomości na osiedlu Kolejowym, 
gdzie podłączono juŜ cześć budynków, na osiedlu Hańcza, wśród 
mieszkańców ulicy Gałaja oraz innych osiedli. Wobec powyŜszego PEC 
powinien uwzględnić, w planach inwestycyjnych rozbudowę istniejącej 
sieci miejskiej. Przed PEC’em jest równieŜ wiele innych zadań, takich jak 
likwidacja starej ciepłowni przy ulicy Przytorowej oraz zainstalowanie 
dodatkowej mocy w ciepłowni głównej. Przedsiębiorstwo ubiega się  
o środki zewnętrzne na ten cel. Koszt realizacji tych zadań będzie wynosił 
kilkadziesiąt milionów złotych. Prezydent poinformował, iŜ obecnie metr 
bieŜący ciepłociągu w rurze preizolowanej, to koszt 800 zł., a węzła 
indywidualnego wynosi ok. 10 tys. zł. – są to koszty PEC’u, dlatego naleŜy 
przy tym mieć na względzie rachunek ekonomiczny, czyli kiedy się ta 
inwestycja zwróci. W opinii Prezydenta, w miejscach gdzie są duŜe 
skupiska osób wyraŜających chęć podłączenia, naleŜy sieć rozbudowywać. 
Wobec powyŜszego zwrócił się z prośbą do prezesa przedsiębiorstwa,  
aby zgłoszony sygnał uwzględnił w planach inwestycyjnych.  
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2. w kwestii zwalczania skutków bezrobocia poinformował, iŜ Miasto poprzez 
Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej od 2008 roku realizuje program  
„Od bierności do aktywności”. Wzięło w nim udział ponad 300 osób.  
W ramach tego projektu realizowano między innymi następujące działania: 
rozwój osobisty, poradnictwo, wsparcie i ocena predyspozycji zawodowych  
i szkolenia zawodowe, np.: nowoczesny sprzedawca, kurs kucharza, kurs 
obsługi wózków widłowych, asystent osoby niepełnosprawnej, prawa 
jazdy, agenta ochrony osób i mienia itd. Przyznał, Ŝe bezrobocie jest 
wysokie. W 2008 roku we wrześniu wynosiło ono 8,7%, a dziś wskaźnik 
ten w Suwałkach kształtuje się w granicach 14%. Dodał, iŜ skok stopy 
bezrobocia występuje w całej Polsce. W jego ocenie na dzień dzisiejszy  
nie ma potrzeby wykonywania specjalnych działań wspomagających osoby 
bezrobotne. Nadmienił, Ŝe duŜym problemem jest zmniejszenie środków 
finansowych z funduszu pracy na aktywne formy walki z bezrobociem. 
PUP w br. otrzyma praktycznie jedną trzecią kwoty wydatkowanej  
na ten cel w ubiegłym roku. Poinformował, iŜ Powiatowa Rada 
Zatrudnienia wystosowała pismo do ministra finansów oraz do ministra 
pracy z prośbą o wsparcie większymi środkami finansowymi aktywne 
formy wsparcia pracodawców, między innymi tworzenie nowych miejsc 
pracy.  

 
Grzegorzowi Gorlo – radny zgodnie z prośbą otrzyma odpowiedzi na podane 
zagadnienia na piśmie. Udzielił informacji:  

1. w sprawie rozbudowy placu zabaw przy Zalewie Arkadia poinformował,  
iŜ w br. planowana jest rozbudowa tego placu. RozwaŜa się równieŜ  
przy tej okazji instalację urządzeń dla dorosłych.  

2. w sprawie zaproszeń na konferencję w dniu 7 kwietnia br. przeprosił  
za niedopatrzenia i obiecał, iŜ błędy zostaną sprostowane.  

3.  w sprawie Tygodnika Suwalskiego poinformował, iŜ Miasto dopłaciło  
do wydawnictwa: w 2010 roku dopłacono 211 tys. zł., w 2009 roku 263 
tys. zł., w 2008 roku 257 tys. zł.  

 
Marioli Szczypiń w sprawie drogi przy Szpitalu wyjaśnił, iŜ miasto nie jest 
właścicielem gruntu. Obiecał jednak, Ŝe władze miejskie zwrócą się z prośbą  
do dyrekcji szpitala o ustawienie tam odpowiedniego znaku. Wówczas słuŜby 
miejskie będą miały moŜliwość egzekwowania przestrzegania zasad. Policja  
i straŜ miejska mają między innymi uprawnienia do kontroli zasad 
przestrzegania ruchu drogowego i parkowania na drogach wewnętrznych,  
a ta droga ma taki charakter.  
 
Adamowi Ołowniukowi w sprawie wykonania chodników na ulicy 
Przytorowej, przyznał Ŝe ta ulica jest bardzo zniszczona i deptaków tam prawie 
nie ma, jest tylko pobocze piaskowo – Ŝwirowe gdzie tworzą się kałuŜe  
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po opadach deszczu. Aktualnie w opracowaniu jest plan miejscowy 
zagospodarowania przestrzennego tego terenu. Po uchwaleniu planu będzie 
moŜna zająć się remontem i przebudową tej ulicy, jak równieŜ wykonaniem 
chodników. Być moŜe zajdzie tam równieŜ potrzeba wykonania ścieŜki 
rowerowej.  
 

Andrzejowi Chuchnowskiemu:  
1. w sprawie sytuacji w SSSE poinformował, Ŝe podejmuje szereg działań  

w tym kierunku, aby sytuacja w strefie była lepsza. Od ubiegłego roku 
zaczęto wspólnie z poprzednim zarządem myśleć w jaki sposób uzdrowić 
sytuację w strefie, równieŜ ekonomiczną. Samorząd suwalski,  
ma najmniejszą ilość głosów, tj. 6,9 %. Większą ilość głosów ma Gołdap, 
Ełk oraz Skarb Państwa – 66,6 %, który jest udziałowcem większościowym 
reprezentowanym przez Ministra Gospodarki. W ubiegłym roku w kwietniu 
ówczesny prezes zarządu SSSE pan Bernard Maciulewski, widząc trudną 
sytuację finansową spółki wystąpił do ministra z propozycją, Ŝeby podzielić 
terytorialnie strefę na dwa obszary: warmińsko – mazurski i podlaski. 
Władze Suwałk poparły propozycję ówczesnego zarządu. Minister 
Gospodarki po kilku miesiącach zajął stanowisko w tej sprawie. 
Wiceminister pan Rafał Baniak udzielił odpowiedzi, Ŝe nie ma takiej 
potrzeby, poniewaŜ spółka jest w dobrej kondycji i nic się złego nie dzieje. 
Oczywiście spółka jest w złej kondycji finansowej. Jesienią ubiegłego roku 
zwróciła się po raz kolejny do nas o przejęcie infrastruktury wodociągowo 
– kanalizacyjnej i dróg, które są w suwalskiej podstrefie, równieŜ w Ełku  
i Gołdapi. Podczas spotkania roboczego niektórych akcjonariuszy  uznano,  
Ŝe samorządy są skłonne przejąć infrastrukturę, ale główny akcjonariusz 
równieŜ musi zająć się swoim podmiotem. Sugerowano teŜ,  
Ŝe trzeba zwołać nadzwyczajne walne i nie musi ono być w Suwałkach, 
moŜe odbyć się w Warszawie, aby tylko był obecny ktoś władny  
do podjęcia odpowiednich decyzji. W dniu 19 stycznia odbyło się 
nadzwyczajne walne zgromadzenie z obecnością tylko dyrektora 
departamentu Romana Adamczyka. Problem dotyczył przejęcia tej 
infrastruktury. Prezydent poinformował radnych, iŜ poproszono pana 
dyrektora o stanowisko ministra gospodarki w zakresie udzielenia pomocy 
spółce tj. wyjścia z tej trudnej sytuacji, a przede wszystkim skierowania 
inwestorów do tej strefy ekonomicznej. Z informacji zarządu wynika,  
Ŝe w ostatnim okresie Ŝaden inwestor przez Agencję Informacji i Inwestycji 
Zagranicznych S.A. nie został skierowany do tej strefy. Spotkanie 
zakończono ustaleniami, Ŝe będzie kolejne nadzwyczajne walne 
zgromadzenie w okresie od 16 do 18 lutego z udziałem wicepremiera 
Waldemara Pawlaka. Na spotkaniu ustalono równieŜ, Ŝe kaŜdy  
z akcjonariuszy samorządowych przedstawi swoje przemyślenia, uwagi, 
propozycje zmiany do statutu, do umowy spółki, wszystko po to Ŝeby 
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zmniejszyć istniejące koszty. Suwałki wywiązały się z umowy, jednak  
do dziś nie ma informacji na temat, czy propozycje przez inne samorządy 
zostały złoŜone, czy nie. Prezydent poinformował, Ŝe próbował 
kontaktować się telefonicznie z dyrektorem Adamczykiem, ale jest 
nieosiągalny. Wobec powyŜszego 18 lutego br. wystosował pismo  
do posłów: Jana Kamińskiego, Leszka Cieślika, Jarosława Zielińskiego 
oraz Damiana Raczkowskiego. śadnej odpowiedzi nie otrzymał. W dniu  
10 marca br. spotkał z Wojewodą Podlaskim Maciejem śywno  
i Wicewojewodą Wojciechem Dzierzgowskim i przedłoŜył pismo w tej 
sprawie. Wojewoda deklarował pomoc i obiecał, Ŝe spotka się  
z Waldemarem Pawlakiem, lecz do dziś równieŜ nie ma odpowiedzi.  
Stwierdził, Ŝe sytuacja która jest w SSSE grozi likwidacją spółki. Od wielu 
lat strefa wykazuje straty, ale spółka ma majątek w postaci gruntów. 
Upadłości nie będzie, natomiast moŜe być likwidacja. W przypadku 
likwidacji strefa musi istnieć do roku 2020. Wobec powyŜszego strefą musi 
ktoś zarządzać. Są wydane zezwolenia na działalność w strefie. Jest teŜ 
pomysł, aby zarządzanie w SSSE przejęła strefa warmińsko – mazurska,  
na który Prezydent zgodzić się nie moŜe. Stwierdził, Ŝe na dzień dzisiejszy 
wyczerpane zostały wszystkie moŜliwości oddziaływania na tę sytuację.  
Trwa oczekiwanie na nadzwyczajne walne. Generalnie spółka utraciła 
płynność finansową, ma zaległości podatkowe w stosunku do urzędu 
miejskiego, ma zaległości w stosunku do pracowników z tytułu wypłaty 
wynagrodzeń. Źle jest reprezentowany interes publiczny przez Ministra 
Gospodarki. .  

2. w sprawie browaru poinformował, iŜ nieruchomość stanowi własność osób 
zamieszkałych w Piotrkowie Trybunalskim. Nastąpiło tam wyburzenie 
budynków z wyjątkiem jednego, który jest wpisany do gminnej  
i wojewódzkiej ewidencji zabytków. Z uwagi na to, Ŝe Miejski 
Konserwator zabytków nie ma moŜliwości oddziaływania na to, aby ten 
budynek zabezpieczyć, Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego  
3 marca br. wydał decyzję nakładającą obowiązek wykonania 
zabezpieczenia dachu budynku. Właściciele odwołali się od tej decyzji,  
jest ona nieprawomocna. Wiadome jest, Ŝe prowadzą oni działania,  
aby ten budynek rozebrać, tak jak pozostałe, poniewaŜ starają się  
o sprzedaŜ tego terenu. JuŜ ok. 2 lata temu zwracali się do władz miasta  
z prośbą o zmianę planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego 
tego terenu, aby uwzględnić tam powstanie hipermarketu. Spotkali się  
z odmową. Następnie przystąpili do rozbiórki itd. Skierowana została 
prośba do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego oraz  
do konserwatora zabytków o egzekwowanie wykonania tej decyzji.  

3. w sprawie chodnika przy ulicy Utrata na odcinku od Sejneńskiej do ulicy 
Przytorowej obiecał, Ŝe Miejska Dyrekcja Inwestycji przystąpi do jego 
naprawy.  
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Marek Buczyński udzielił odpowiedzi:  
 

BoŜenie Topczyłko w sprawie wejścia w Ŝycie ustawy o opiece nad dziećmi  
do lat 3 poinformował, iŜ samorząd poczynił przygotowania w związku  
z wejściem w Ŝycie nowych przepisów. Obecnie Wydział Oświaty  
i Wychowania przygotowuje pakiet uchwał w sprawie Ŝłobków, między innymi: 
w sprawie utworzenia publicznego Ŝłobka, dla którego organem prowadzącym 
jest Miasto Suwałki, w sprawie planu nadzoru nad Ŝłobkami i klubami 
dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami oraz w sprawie ustalenia opłat  
za świadczenia udzielane przez Ŝłobki prowadzone przez Miasto Suwałki. 
Najprawdopodobniej komplet projektów uchwał zostanie przedłoŜony  
na najbliŜszą sesję kwietniową. W załoŜeniach ogólnych Miasto Suwałki 
planuje utworzenie Ŝłobka miejskiego od 1 września br., który funkcjonowałby 
w budynku Przedszkola nr 7 przy ulicy Andersa. Obecnie istnieją tam dwa 
oddziały Ŝłobkowe, pozytywnie oceniane przez specjalistów z tej dziedziny.  
Od roku szkolnego 2012/2013 rozwaŜana jest zmiana lokalizacji tego Ŝłobka. 
Być moŜe uda się przeznaczyć na ten cel samodzielny budynek. Wychodząc 
naprzeciw moŜliwościom jakie stwarza resortowy program pn. „Maluch” 
zostanie złoŜony wniosek do Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego o pozyskanie 
w 50 % kosztów adaptacji pomieszczeń z przeznaczeniem na organizację  
i funkcjonowanie nowych miejsc opieki nad małymi dziećmi. MoŜliwe jest 
pozyskanie około 200 tys. zł. To jest działanie porządkujące jeśli chodzi  
o funkcjonowanie grup Ŝłobkowych, które dotychczas funkcjonowały w ramach 
przedszkoli.  
 

Annie Ruszewskiej w sprawie wprowadzenia nowego przedmiotu w szkołach 
pn. edukacji dla bezpieczeństwa i związanego z tym zakupu fantomów do nauki 
udzielania pierwszej pomocy wyjaśnił, iŜ nie ma moŜliwości prawnych 
sfinansowania tego zakupu z funduszu Miejskiej Komisji ds. Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych. Zadeklarował, iŜ będą poszukiwane inne źródła 
finansowania zakupu potrzebnego sprzętu do nauki przedmiotu.  
 

Józefowi Kimierze w sprawie faktur za dostawę ciepła do szkół poinformował, 
iŜ była reakcja Prezydenta Miasta Suwałk na dane, które docierały na temat 
mocy zamówionej. W dniu 9 września ubiegłego roku po pierwszych analizach 
wystąpiono do poszczególnych placówek oświatowych o rozwaŜenie 
moŜliwości obniŜenia mocy zamówionej. Podobne prośby będą kierowane 
równieŜ do innych jednostek prowadzonych przez Miasto Suwałki.  
 

Łukasz Kurzyna udzielił odpowiedzi:  
 

Adamowi Ołowniukowi w kwestii remontu pływali przy OSiR wyjaśnił,  
iŜ pilność realizacji poszczególnych inwestycji jest co roku rozwaŜana przez 
Prezydenta i Radę Miejską przy uchwalaniu budŜetu miasta na dany rok oraz 
Wieloletniego Planu Inwestycyjnego. Zgodnie z WPI przyjętym w lutym br., 
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gdzie została określona kolejność poszczególnych inwestycji, została tam 
zaplanowana równieŜ inwestycja związana z remontem pływalni OSiR. Remont 
i modernizacja tej pływalni została zaplanowana po roku 2014. Niestety środki 
finansowe, którymi dysponuje samorząd są bardzo ograniczone, więc horyzont 
czasowy poszczególnych inwestycji musi być bardzo odległy. Musimy brać 
równieŜ pod uwagę ogólne potrzeby sportu w Suwałkach, wobec powyŜszego 
najpilniejszą potrzebą jest modernizacja stadionu lekkoatletycznego. Obiekt ten 
wymaga o wiele szybszej interwencji. Na przestrzeni najbliŜszych kilku lat 
musimy się równieŜ nastawić na budowę boisk przy szkołach i modernizację 
tych które istnieją. Do tematu moŜna powrócić pod koniec roku, gdy będzie 
rozwaŜany budŜet na przyszły rok, jak równieŜ przy opracowywaniu WPI  
na kolejne lata. JeŜeli będzie taka wola radnych przyspieszymy realizację  
tej inwestycji.  
 

Ad pkt. 32  
Wolne wnioski.  
 

Andrzej Chuchnowski przypominał radnym, iŜ zgodnie z art. 24h ustawy  
o samorządzie gminnym radni mają obowiązek złoŜenia, w terminie  
do 30 kwietnia br., oświadczeń majątkowych wg stanu na dzień 31 grudnia 2010 
roku. Wzory zostały radnym dostarczone. Oświadczenie majątkowe naleŜy złoŜyć 
w dwóch egzemplarzach wraz z kopiami PIT w Biurze Rady Miejskiej pok. 118.  

Poinformował radnych, iŜ do wiadomości wpłynęło pismo od Prezesa 
Oddziału PTTK w Suwałkach w sprawie uwzględnienia w planie 
zagospodarowania przestrzennego miejsc postojowych dla autokarów. Pismo  
jest do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.  

Przekazał równieŜ do wiadomości, iŜ począwszy od następnej sesji część 
materiałów głównie obszernych umieszczanych będzie na stronie Biuletynu 
Informacji Publicznej pod wskazanym adresem internetowym. Nie mniej jednak 
wersję papierową będzie moŜna otrzymać w Biurze Rady Miejskiej w pok. 118. 
Proponowany sposób przekazywania materiałów sesyjnych sprawdził się  
w poprzednich kadencjach. Ma to równieŜ uzasadnienie z punktu widzenia 
prowadzenia gospodarki oszczędnościowej. Dodał, iŜ Prezydent miasta rozwaŜa 
zakup notebooków na potrzeby pracy radnych.  

Czesław Renkiewicz zaprosił radnych do udziału w uroczystościach 
miejskich związanych z obchodami 67. rocznicy stracenia w Suwałkach członków 
ruchu oporu w dniu 1 kwietnia br. oraz 71. rocznicy Zbrodni Katyńskiej i pierwszej 
rocznicy katastrofy smoleńskiej w dniu 10 kwietnia br.  
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Ad pkt 33  
Zamknięcie obrad. 
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ kolejna sesja planowana jest  
w terminie 27 kwietnia br. o godz. 1000 i poświęcona będzie rozpatrywaniu 
tematów zgłoszonych do Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2011 rok  
i rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta.  
 

Kończąc obrady VIII Sesji Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym  
za uczestnictwo w sesji oraz radnym za aktywny udział w obradach. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Chuchnowski stwierdził 
zamknięcie VIII obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
          

     Przewodniczący  
      Rady Miejskiej w Suwałkach  

 
         Andrzej Chuchnowski  
 
 
 
Protokołowała: 
 
Ewa Kasjanowicz  
Podinspektor  
w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


